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Den 26. marts 2021 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 
 

 

Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeris besvarelse af spørgsmål nr. 959 (MOF alm. del) stillet 

26. februar 2021 efter ønske fra Erling Bonnesen (V). 

Spørgsmål nr. 959 

”Vil ministeren kommentere, at flere kvægavlere nu melder ud, at de bliver tvunget til at stoppe deres 

produktion af kødkvæg ved afgræsning af naturarealer, som følge af den danske regerings voldsomt 

forhøjede gebyrer og voldsomt unødvendige bureaukrati i forbindelse med markskydning af 

afgræsningskvæget?” 

Svar 
Jeg har lyttet til den bekymring, som erhvervet har italesat omkring de forhøjede gebyrer, der trådte i 

kraft ved årets start. Først og fremmest er det vigtigt at fastslå, at ændringerne er en konsekvens af nye 

EU-regler. Det er et ufravigeligt krav i de nye regler, at kontrollen udføres af en embedsdyrlæge. Jeg er 

derfor glad for, at det til trods for de skærpede krav, har været muligt at etablere en løsning for slagtning 

af ”uhåndterbare vilde” dyr, der reducerer omkostningerne for landmanden væsentligt.  

 

Det er derfor min forventning, at det også fremover vil være økonomisk rentabelt for landmænd at have 

dyr til afgræsning.  

 

Jeg skal endvidere henvise til min tidligere besvarelse af spørgsmål 622 og 624. 

 

 

 

Rasmus Prehn / Johan Kjølhede Overgaard 
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